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A nyugdíjasok illegálisan befizettetett egészségügyi járulékának visszafizetése az új kormány
legfontosabb célkitűzése – jelentette ki Victor Ponta kinevezett kormányfő, aki szerint fontos ugyan
a közszféra béreinek visszaállítása a 2010-es szintre, de ez növelni fogja a költségvetési deficitet.

Az új kormány előbb a 740 lej fölötti nyugdíjak után illegálisan befizettetett 5,5 százalékos
egészségügyi járulékokat fizeti vissza, csak ezt követően foglalkozik a közszféra 2010-ben 25
százalékkal csökkentett béreinek kérdésével – jelentette ki Victor Ponta kinevezett kormányfő,
miután hétfőn találkozott a Nemzetközi Valutaalap, a Világbank és az Európai Bizottság
delegációjával.

A nyugdíjak kérdése fontosságában megelőzi a közszféra béreinek visszaállítását a korábbi szintre,
illetve a gazdaságösztönző intézkedéseket is – szögezte le Ponta.

Amint arról beszámoltunk, az alkotmánybíróság április közepén tette nyilvánossá egy korábbi
döntésének indoklását, amelyben kimondta, hogy a 740 lejes nyugdíjnál magasabb járandósággal
rendelkező személyektől jogtalanul tartották vissza az 5,5 százalékos egészségügyi járulékot,
hiszen azt a teljes nyugdíjra számolták ki ahelyett, hogy csak a nyugdíj értéke és a 740 lej közötti
különbözetre állapították volna meg.

Azzal kapcsolatban, hogy Bogdan Drăgoi pénzügyminiszter szerint az ország makrogazdasági
helyzete lehetővé teszi a bérek emelését a korábbi szintre, a kinevezett miniszterelnök leszögezte:
valóban adottak a béremelés lehetőségei, csakhogy ez a költségvetési hiánycél módosítását vonja
maga után, azaz növekedni fog az államháztartás deficitje.

Bogdan Drăgoi jelenlegi pénzügyminiszter hétfőn kijelentette, hogy a makrogazdasági adatok
lehetővé teszik, hogy a következő öt-hat hónapban a kormány a 2010-es csökkentés előtti szintre
emelje a közszféra alkalmazottainak fizetését. Hangsúlyozta: a pénzügyminisztérium rendelkezik
egy 5 milliárd eurós tartalékkal, ezenkívül megvannak az előfeltételei, hogy Románia további
egymilliárd eurót kapjon a Valutaalaptól és a Világbanktól a tartalékalap kiegészítésére.

Hasonlóan nyilatkozott Kelemen Hunor RMDSZ-elnök, leköszönő kulturális miniszter is, aki vasárnap,
Déván elmondta: a pénzügyminisztérium rendelkezik egy közel 5 milliárd eurós tartalékkal, amelyet
a Boc-, illetve Ungureanu-kormány a közalkalmazottak bérnövelésére különített el, és amely
lehetővé teszi a bérek 16 százalékos növelését.
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